
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri

København, den 14. november 2012 
Sagsnr.: 17727

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. november 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 4 (L 23), som hermed besvares. 

Spørgsmål 4:

”Hvor stort provenu forventer ministeren, at den foreslåede betaling for bistand vil 
indbringe til staten, og hvordan er dette forventede provenu kalkuleret?”

Svar:
Der blev pr. 1. august 2012 indført betaling for bistand i forbindelse med eksport. De 
nye regler, der indføres med lovforslaget, ændrer ikke på dette.

De nye bestemmelser i lovforslaget indebærer, at også brancheorganisationer kan blive 
opkrævet for eksportbistand. Dette forventes ikke at medføre et ændret provenu for 
staten, men kan medføre en ændret fordeling af betalingen mellem 
brancheorganisationer og virksomheder, såfremt erhvervet beslutter i højere grad at 
rekvirere ydelserne gennem brancheorganisationer.
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